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Til Socialudvalget 
Til Socialministeren 
 
 
 
 
 
7. januar 2022 
 
 
 
 
 
Vedr. Nordfyns Kommune 
 
Allerførst et stort tillykke med valget til jer alle.  
 
Vi tillader os at fremsende  
 

- nyligt udarbejdet Task Force rapport for området socialt udsatte børn 
- høringssvar i forbindelse med nyligt vedtaget budget for Nordfyns Kommune 

 
Vi skal venligst forespørge udvalget, om hvordan børnenes – og familiernes – retssikkerhed sikres, i 
kommende periode, når; 
 

 
 

Undervejs i forløbet blev det konstateret, at 155 børnefaglige undersøgelser ikke var lavet rettidigt, samt at 
Nordfyns Kommune valgte at nedbringe antallet ved at fokusere på kvantitet frem for kvalitet, hvorfor flere 
af disse har skullet efterbehandles for at sikre den nødvendige kvalitet . 
 
Ligeledes har Task Force afdækket, at udfordringerne med overholdelse af tidsfrist, igen gjorde sig gældende 
efterfølgende.  
 
Overfor politikerne har Task Force angiveligt givet udtryk for, at de aldrig har givet SÅ krads kritik til en 
kommune før!  
 
Task Force rapporten anbefalinger er delt op ift. ”høj prioritet på kort sigt” og ”anbefalinger på længere sigt”. 
At det først er ”anbefalinger på længere sigt”, at fokusere på kvaliteten af inddragelse af barnet, forældre og 
netværk mv, hvordan er børnene/familiernes retssikkerhed så sikret her og nu? 
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Sammenholdt med høringssvar ifm. Senest vedtagne budget, hvor også fagpersonale, skolebestyrelser og 
patientforening udtrykker store udfordringer, I børne-unge forvaltningen oplever man hverdagen som ”at 
stå på en synkende skude” 
 
Vi håber, at Socialudvalget vil forholde sig til, om man – for at sikre borgernes retssikkerhed – i en situation 
med så alvorlige fejl/mangler, bør lade alle sager/afgørelser gennemgå af Ankestyrelsen eller anden instans, 
indtil der er sikret lovmedhold og faglig korrekt sagsbehandling i Nordfyns Kommune.  
 
Det bemærkes i den forbindelse, at Nordfyns Kommune aktuelt også har sager i Tilsynet i forhold til 
tvangsanbringelser og børnefaglige undersøgelser. Disse 2 sager bliver ligeledes fulgt af Ombudsmanden.  
 
Det synes problematisk, at der med så store udfordringer på området, fortsat sker sagsbehandling i Nordfyns 
Kommune, uden dette følges nøje af tilsynsmyndighed. Der er således børn/familier i Nordfyns Kommune 
der aktuelt oplever udarbejdelse af børnefaglige undersøgelser, uden der sikres den fornødne inddragelse 
og partshøring, begge dele er garantiforskrifter, der ikke overholdes.  
 
I Et bedre Nordfyn for folk med handicap oplever vi desværre, at de beskrevne udfordringer ikke isolerer sig 
til området udsatte børn. Også på handicapområdet – både børn og voksne – er der problemer med at 
overholde garantiforskrifter, retssikkerheds- og forvaltningsloven m.fl.  
 
Et Bedre Nordfyn for folk med handicap inviterer hjertens gerne udvalget/ministeren til drøftelse og 
erfaringsudveksling, hvis dette måtte ønskes.  
 
Ligeledes vil vi opfordre udvalget/ministeren orientere sig på vores hjemmeside, der både indeholder 
mediedækning, eksterne rapporter, problematiske besparelser, tilsynssager og flere oplysninger fra Task 
Force forløbet:  
https://sites.google.com/view/etbedrenordfyn/start  
 
Vi håber ligeledes at udvalget/ministeren vil forholde sig konkret til denne henvendelse. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Et bedre Nordfyn for folk med handicap 


